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Politiken 
ska förändra och 
förbättra
Nooshi Dadgostar lovar att fi xa tryggheten för vanligt folk. 
Det kräver massiva investeringar i Sverige. Investeringar för dig 
och jobben, investeringar i klimatet och välfärden.
Sida 6–7

Ett rödare 
Kungälv
För jämlikhet, rättvisa 
och hållbarhet.

SAMHÄLLSINFORMATION

FÖR RÄTTVISA OCH SOLIDARITET  |   AUGUSTI  2022

Vänstern i Kungälv är en del av 
skriftserien Folkviljan.Vänstern 

i Kungälv

”Kungälv behöver 
en ny riktning”

Erik 
Andreasson

Andriette 
Bågenholm

”Satsa på en kollektivtrafi k 
som når ut till 

hela kommunen”

”Samhällets viktigaste uppgift 
är att se till att alla människor 

får samma möjlighet i livet”

Andreas 
Antelid

vansterpartiet.se/
blimedlem

Vänsterpartiet är ett socia-
listiskt och feministiskt parti 
på ekologisk grund. Partiets 
politik bestäms av vårt mål: 
att förverkliga ett samhälle 
grundat på demokrati, 
jämlikhet och solidaritet, ett 
samhälle befriat från klass-, 
köns- och etniskt förtryck. 

Vänsterpartiet i Kungälv vill 
att de frågor vi driver lokalt 
ska vara tydligt förankrat 
i denna vision. De senaste 
åren har vi sett en stor 
tillströmning av nya med-
lemmar här i Kungälv vilket 
gör oss väldigt glada och 
förvissade om att vi ingår i 
en växande rörelse som vill 
något annat. 

Flera av våra nya medlem-
mar har valt att engagera 
sig inför valet och du träffar 
några av dem när du blädd-
rar i denna tidning. 

Vill du också stödja oss i 
arbete för ett rödare 
Kungälv? Bli medlem i 
Vänsterpartiet:

En växande 
vänster i 
Kungälv

Lär känna våra 
kandidater
I denna tidning presenteras 
Vänsterpartiets valkandida-
ter till kommunfullmäktige i 
Kungälvs kommun.

SID 5
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• sänka avgif-
terna till 
kultursko-
lan - på 
sikt ska 
den vara 
avgiftsfri

• behålla och 
underhålla ute-
simbadet

• satsa på en avgiftsfri simskola
• öka tillgängligheten till idrott för alla - 

oavsett ålder eller funktion
• utveckla turismverksamheten på Fäst-

ningsholmen

Skola och barnomsorg 
En rättvis skola är en skola där varje elev 

blir sedd och får det stöd 
som behövs. Det innebär 
också en skola där föräld-
rarnas bakgrund inte är 
avgörande för att lyckas i 
skolan. Därför vill vi:

• minska barngruppernas/klassernas 
storlek

• ha fler utbildade vuxna i skolan - såväl 
legitimerade lärare som specialpedago-
ger och kuratorer behövs.

• motverka etableringen 
av fler vinst-
drivande 
friskolor i 
kommunen

• införa max-
antal för 
antal elever 
per anställd i 
elevhälsan

• att allt skolarbete ska göras under skol-
tid - inga läxor i grundskolan

Vård och omsorg 
Alla kommuninvånare har rätt till stödin-

satser och omsorg utifrån 
sina behov. Vi har en skyl-
dighet att göra allt vi kan 
för att det ska gå att åldras 
med värdighet. Likaså 

ska en kunna leva i Kungälvs kommun 
oavsett vilka förutsättningar ens funktion 
ger. Därför vill vi:
• att varje skattekrona som går till vården 

skall stanna där - Nej till privata vinstut-
tag.

• förbättra arbetsvillkoren och arbetsmil-
jön för äldreomsorgens personal.

• öka grundbemanning inom äldreomsorg 
och LSS och erbjuda tillsvidareanställ-
ning.

• införa 6-timmars arbetsdag på en 
kommunal arbetsplats inom vård och 
omsorg.

Du hittar hela vår valplattform med fler 
förslag för ett mer jämlikt, rättvist och 
hållbart Kungälv på vår 
hemsida kungalv.
vansterpartiet.
se. ■

Träffa oss på 
gator och torg

Under valrörelsen kommer vi finnas ute på gator 
och torg i Kungälv för att berätta mer om vår 
politik och vad vi vill åstadkomma här i Kungälv. 
Kom gärna fram till oss och prata politik när du 
ser oss. 

Du kan läsa mer om våra valfrågor och vår val-
plattform på vår hemsida:
kungalv.vansterpartiet.se 

Vänsterpartiet är idag det enda partiet i Kungälv som står upp för de 
traditionella vänstervärderingarna: rättvisa, jämlikhet och solidaritet. 
Vi är också ett parti som står fast förankrat i tanken om jämställdhet 
och ekologisk hållbarhet. Detta präglar vår valplattform och här är 
några av våra viktigaste förslag.

Ett Kungälv 
för alla
I Kungälv ser vi dessvärre hur 
klyftorna växer mellan de som 
har och de som inte har lika 
mycket. Dessa klyftor leder i 
förlängningen till ett utanför-
skap för de som inte känner sig 
delaktiga i samhället på samma 
villkor som andra. Med det 
följer stora sociala problem och 
konflikter. 

Det är uppenbart att nuvaran-
de majoritet inte har lyckats 
med att minska dessa klyftor 
eftersom de inte sett det som 
ett prioriterat mål. Därför ser 
vi i Vänsterpartiet Kungälv det 
som vår uppgift att ta krafttag 
mot det växande utanförskapet 
som vi ser i flera av våra områ-
den i kommunen. 

I vårt Kungälv ska alla känna sig 
som en viktig del av samhället. 
Alla ska få möjlighet att bidra 
efter sin egen förmåga. Därför 
behöver hela den kommunala 
välfärdssektorn präglas av en 
gemensam ambition att sam-
verka för ett mer inkluderande 
arbetssätt. 

Det kommer också krävas sär-
skilda satsningar på områden 
och grupper i Kungälv som idag 
präglas av ett växande utan-
förskap. På så sätt skapar vi ett 
Kungälv för alla och inte bara 
för ett fåtal!

Klimat och miljö 
Klimatet kan inte vänta, 
och samhället måste gå 
före och visa vägen genom 
kollektiva lösningar. 
Kommunen behöver ta ett 

större ansvar för att underlätta hållbarhet. 
Därför vill vi:
• öka andelen lokalproducerad, ekolo-

gisk och vegetarisk mat i kommunens 
verksamheter

• underlätta utbyggnad av sol- och vinde-
nergi

• elektrifiera kommunens fordonsflotta 
och Marstrandsfärjan så snart som 
möjligt

• satsa på laddstolpar och solceller på 
kommunens fastig-
heter

• bygga kli-
matneutrala 
bostäder vid 
nyproduktion 
och energi-
effektivisera 
befintliga 
fastigheter

 

Kultur och idrott 
Alla har rätt till idrott och kultur. Vän-

sterpartiet vill se till att 
det finns goda möjligheter 
för människor i alla åldrar, 
oavsett bakgrund, funk-
tionsvariation och ekono-

miska förhållanden att ta del av utbudet i 
kommunen. Därför vill vi:
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Här fi nns vi.
Hör av dig!

Vänsterpartiet Kungälv

Hemsida:
kungalv.vansterpartiet.se

E-post: 
kungalv@vansterpartiet.se 
Facebook:
Vänsterpartiet Kungälv

Instagram:
@vansterpartietkungalv
Bli medlem: 
vansterpartiet.se/bli-medlem

● I årets val är det viktigare än på väldigt länge 
att rösta vänster för den som värnar om de klas-
siska vänsteridealen såsom rättvisa, jämställdhet 
och solidaritet. De senaste fyra åren har visat 
oss att det bara är Vänsterpartiet i Kungälv som 
är garanten för en vänsterpolitik i både ord och 
handling. När Socialdemokraterna efter valet 2018 
valde att bilda majoritet med Moderaterna och 
Centerpartiet var vi många som blev både förvån-
ade och besvikna. Genom ett sådant samarbete 
väljer man medvetet bort möjligheterna till en 
progressiv politik som strävar efter ett bättre och 
mer jämlikt Kungälv. 

Under fyra år har besparingar och ekonomiskt 
överskott varit överordnat allt annat i Kung-
älvspolitiken. Samtidigt ser vi hur klyftorna 
ökar med oroligheter och sociala problem 
som konsekvenser. Kungälv behöver en 
strategi för att motverka att klyftorna ökar 
med målet att skapa ett inkluderande sam-
hälle där alla känner sig hemma och del-
aktiga. Utanförskapet biter sig fast på fl era 
håll i vår kommun och det krävs satsningar 
för att bryta denna trend och skapa ett Kungälv 

för alla - inte bara för några få.
Vänsterpartiet kommer vara en garant för ett 
rödare Kungälv om vi får förtroendet. På samma 
sätt som Vänsterpartiet visat på riksplanet, så är 
det bara med ett samarbete vänsterut som viktiga 
jämlikhetssatsningar och en tryggad välfärd kan 
garanteras.

I denna valtidning får du läsa texter av och lära 
känna fl era av de som arbetat för ett rödare Kung-
älv de senaste fyra åren och de som ställer upp för 
att arbeta för samma mål de kommande fyra åren 
om vi får det förtroendet. Aldrig tidigare har Kung-
älv varit i större behov av en stark vänster för att 

vända utvecklingen och styra mot ett rödare 
och mer solidariskt samhälle. Det är upp 

till oss med hjärtat till vänster att visa 
att det får vara nog nu. Rösta med 
Vänsterpartiet den 11 september!
  

Andreas Antelid
nr 3 på Kungälvlistan.

Ordförande för Vänsterpartiet Kungälv

Vändpunkt. Aldrig tidigare har Kungälv varit i större behov av en stark vänster för att vända utvecklingen och 
styra mot ett rödare och mer solidariskt samhälle.

Det är tydlig att vi i Kungälv bara har ett alternativ för alla de som 
vill se en förändring mot ett mer jämlikt samhälle med minskade 
klyftor istället för ökande. Den senaste mandatperioden har, med 
all önskvärd tydlighet, visat att det inte går att uppnå detta utan ett 
starkt Vänsterparti.

LEDARE

Kungälv behöver en 
stark vänster

Knut Nordin 
nr 5 på Kungälvslistan

– Klimatet. De senaste årens 
värmeböljor, översväm-

ningar och orkaner visar 
hur bråttom det är. Mot 
pandemin och kriget i 
Ukraina såg vi att poli-
tiken kan agera kraft-
fullt. Nu är det dags att 

visa samma beslutsam-
het i klimatfrågan.

Martin Nestorsson
nr 10 på Kungälvslistan

– Den viktigaste frågan i 
valet är utan tvivel kli-

matfrågan. Det är av 
absolut avgörande vikt 
att vi arbetar vidare 
mot att nå de upp-
ställda klimatmålen. 

Sverige ska vara ett före-
gångsland i klimatomställ-

ningen!

Anna Waller  
nr 6 på Kungälvslistan

– Skolan! Det måste fi nnas 
resurser att möta beho-

ven hos både de som 
funkar annorlunda och 
de som har sociala för-
utsättningar emot sig, 
annars spelar det ingen 

roll hur många extra 
poliser som sätts in!

Henry Larsson 
nr 7 på Kungälvslistan

– Klimat och miljöfrågan är 
den allra viktigaste frå-

gan för mig. Om vi inte 
lyckas förhindra, eller 
åtminstone kraftigt 
reducera, de alltjämt 
ökande utsläppen av 

växthusgaser i atmosfä-
ren så kommer det att leda 

till en klimatkatastrof.

FRÅGA 4
Vi frågade några valkandidater 
för Kungälvsvänstern: 
Vilken är den viktigaste 
valfrågan för dig?

Fyra förslag  
från vänster
– för ett Kungälv för alla
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Kungälvsvänsterns 
valpodd

I vår valpodd får tar vi pulsen på Kungälvs lokalpoli-
tik. Vad vill Vänsterpartiet med Kungälv? Hur ser det 
politiska läget ut? Ett samarbete med vänsterpodden 
“Vänstervinklat”. Finns på Spotify och där poddar finns. 
Använd QR-koden för att komma till den direkt!

KRÖNIKA

Väljer du 
skola,  
eller väljer 
skolan dig?
Sedan det fria skolvalet 
infördes har vi matats med 
hur friheten att välja den skola 
som passar just ditt barn ska 
leda till en mer jämlik skola.
 
Men sanningen är att sedan 
skolvalet infördes har segrega-
tionen bara ökat. Dessutom har 
den obegränsade möjligheten 
för privata skolföretag att bli 
rika på att driva friskola gjort 
att förutsättningarna för de 
som har det tuffast blivit allt 
sämre. Detta gäller exempelvis 
barn till föräldrar som är fattiga, 
har låg utbildningsgrad eller är 
födda utomlands. Resursstarka 
föräldrar väljer bort skolor i 
vissa områden och med många 
utlandsfödda, medan de med 
sämre förutsättningar blir kvar i 
mer utmanade skolor. 

En friskola, som kan kringgå 
lagen genom att styra på vilka 
urvalsgrunder de antar elever, 
kan också styra elevsamman-
sättningen i skolan. Då kan en 
också välja bort elever som 
kostar mer pengar, exempelvis 
barn med funktionsnedsätt-
ning eller med annat moders-
mål, och på det sättet kan 
vinsten maximeras.

En förutsättning för ett jämlikt 
samhälle är en jämlik skola. 
Med ett skolsystem som styrs 
av marknadslogik är detta en 
omöjlighet.  På detta sätt är 
systemet inte bara ett hinder 
för en bra skolgång för det 
enskilda barnet utan ett hinder 
för ett jämlikt samhälle. En 
förändring av skolsystemet är 
därför en förutsättning för att 
minska klyftorna och motverka 
utanförskap i hela samhället.

Anna Waller 
nr 6 på Kungälvslistan

REGIONPOLITIK

Fyra år av 
högerstyre i 
Kungälv
– nu räcker det
Ännu en mandatperiod börjar närma sig sitt slut och det har inte varit hän-
delselöst. Mandatperioden började med Socialdemokraternas högersväng 
under 2018 och har fortsatt i den riktningen hela perioden. Majoriteten 
med S+M+C har tagit Kungälv en lång bit bort från det jämlika, rättvisa och 
gröna Kungälv vi vill se.

● En fungerande skola är en av det 
viktigaste faktorerna för att barn och 
unga att ska få bra förutsättningar när 
de ger sig ut i vuxenlivet. Vänsterpartiet 
kan konstatera att den nuvarande majori-
teten har prioriterat höga budgetresultat 
hellre än att investera i våra ungdomars 
framtid. Majoriteten har under hela 
mandatperioden lagt stora besparingar 
inom skolan och de har varit tvungna att 
göra återkommande tillsynsåtgärder efter 
att skolinspektionen har hittat brister i 
kommunens skolor.

Klimat och miljö är något som vi ofta 
fått lyfta under mandatperioden eftersom 

majoritetens klimatambitioner varit all-
deles för låga. De har gjort väldigt lite för 
att minska kommunens egna utsläpp och 
negativa klimatpåverkan. Vänsterpartiet 
har lyft frågan många gånger och har mo-
tionerat om åtgärder för minskade utsläpp 
men majoriteten har tyvärr avslagit dessa. 
Vi ser ett stort behov av att utlysa klimat-
nödläge med en klimatbudget i Kungälv 
där vi behöver involvera och engagera 
hela samhället, såväl näringsliv, kommun 
som medborgare.

Äldreomsorgen har under pandemin upp-
visat en del brister och en stor del handlar 
om kompetens- och personalbrist. Perso-

Skolan. S+M+C har lagt stora besparingar på skolan och skolinspektionen har hittat brister i 
kommunens skolor. “Vänsterpartiet prioriterar skolbarn framöver stora överskott i budgeten”, 
säger Erik Andreasson.

nalen har gjort ett jättebra arbete, men har 
inte räckt till på grund av personalbrist. 
Här behövs det mer resurser och det är 
något som vi i Vänsterpartiet har budge-
terat för de senaste åren utan att få gehör 
från majoriteten. Ett annat stort problem i 
äldreomsorgen är den privata vården som 
har uppvisat stora problem under pande-
min. Vi anser att medborgarnas skatte-
pengar ska gå till vård och inte till vinster 
till vårdbolag som görs på vårdtagarnas 
bekostnad. Vi vill därför utöka kommu-
nens kapacitet så att vi kan avveckla vårt 
beroende av privata vårdbolag när avtalen 
löper ut.

Erik Andreasson
nr 1 på Kungälvslistan
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Varför kandiderar 
du till valet?
Toppnamnen på Vänsterpartiets lista till kommunfullmäktige 
om sina hjärtefrågor.

KANDIDATER VALET 2022

På vallistan till Kungälvs kommunfullmäktige hittar vi 
Erik Andreasson på första plats. Han har under senaste 
mandatperioden varit Vänsterpartiets gruppledare i 
Kungälv och har en bred politisk erfarenhet. 

Vem är du? 
– Jag är 32 år och har bott i Komarken 
i Kungälv sedan 2015. Jag har jobbat 
som industrielektriker på petrokemin 
i Stenungsund i mer än 10 år. Mitt 
politiska intresse började på riktigt 
med att jag arbetade med fackliga 
frågor på mitt jobb. Därefter engage-
rade jag mig partipolitiskt och gick 
med i Vänsterpartiet. I Kungälv har 
jag under senaste mandatperioden 
varit Vänsterpartiets gruppledare 
i kommunfullmäktige och partiets 
representant i kommunstyrelsen samt i 
utskottet för bildning och lärande. Jag 
har också engagerat mig i sjukvårds-
frågor i Västra Götalandsregionen. 

Vilka är de viktigaste 
frågorna i valet?
– Min viktigaste fråga just nu är skolan 
och sjukvården. Det fi nns stor förbätt-
ringspotential i skolan i Kungälv där alla 
elever inte får den hjälp de behöver och 
har rätt till. Inom sjukvården har vi idag 
stora tillgänglighetsproblem med långa 
köer och detta var ett problem redan 
innan pandemin slog till. Äldreomsorgen 
är också ett viktigt område där många 
brister synliggjordes under pandemin. 
Klimatperspektivet är givetvis också vik-
tigt och det genomsyrar alla frågor som 
jag arbetar med. 

Erik Andreasson 
toppar Kungälvslistan

Erik Andreasson
Nr 1 på Kungälvslistan

När gick du med i 
Vänsterpartiet och varför? 
– Jag gick in i vänsterrörelsen 
när jag var i 20-årsåldern, i 
mitten av 1960-talet. Jag 
upprördes över orättvisorna i 
Sverige och i resten av världen. 
Jag såg partiet som en del i en 
världsrörelse. I valet 1970 kom 
jag för första gången in i 
kommunfullmäktige.

VIlka är dina viktigaste 
valfrågor?
– Det är områden som jäm-
ställdhet och rättvisa. Kultur-
frågor, som författare vill jag 
värna biblioteken. Fria medier 
och en fri journalistik är viktigt. 
Internationell solidaritet, om 
fred och frihet. De problem 
som vi står inför lyckas vi bara 
lösa i förening med övriga 
världen, men det förutsätter 
ett ekonomiskt system som 
inte bygger på en utsugning av 
människor och naturtillgångar.

Anette Gallo-Marchiando
nr 4 på Kungälvslistan

– Jag är nybliven pensionär som 
njuter av att äga min tid. Jag både 
kan och vill påverka det
jag fi nner viktigt! Det gör jag som 
ledamot i Vänsterpartiet Kungälvs 
styrelse.
För mig är det viktigt att varje skat-
tekrona går till det den är avsedd för 
bland annat vård och skola. Inte till 
vinstdrivande privata företag.

– Jag är Marstrandsbo och sitter i 
Vänsterpartiet Kungälvs styrelse. 
Jag är engagerad i frågor såsom: 
ett samhälle där alla har råd att bo 
oavsett inkomst, en skola som är 
anpassad till barnens individuella 
behov, en vård och omsorg med hög 
kvalitet, idrott och kultur som alla 
har råd att delta i, en kollektivtrafi k 
som når ut till hela kommunen.

Andreas Antelid
nr 3 på Kungälvslistan

– Jag är ordförande i Vänsterpartiet 
Kungälv. För mig är jämlikhetsfrågan 
den viktigaste anledningen till att jag 
engagerar mig politiskt. Jag tycker att 
samhällets viktigaste uppgift är att 
se till att alla människor får samma 
möjlighet i livet och då krävs en aktiv 
jämlikhetspolitik som grundar sig på 
solidaritet och rättvisa. 

Andriette Bågenholm
nr 2 på Kungälvslistan

Lär känna 
våra kandidater

I denna valtidning får du lära känna 
fl era av kandidaterna på Vänster-
partiet Kungälvs vallista till kom-
munfullmäktige, den så kallade 
“Kungälvslistan”. 

Följ oss gärna på 
Facebook och 
Instagram för att ta 
del av vår politik och 
aktuella vänsterfrågor 
i Kungälv. 

Två frågor till
Kenneth Gustafson

nr 8 på Kungälvslistan
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Pandemin visade på bristererna i välfärden. Vänsterpartiet 
vill bygga samhället starkt igen.

Fem 
saker 
Vänster-
partiet 
vill göra

1
Investeringspaket för klima-
tet. Vi måste bekämpa klimat-
förändringarna tillsammans. Vi 
vill se ett statligt investerings-
paket för klimatet på 700 mil-
jarder. Det skulle göra skillnad 
på riktigt – samtidigt som det 
skapar jobb och gör människ-
ors vardagsliv bättre när järnvä-
gar byggs ut och bostäder reno-
veras.

3
Höj pensionerna. Sveriges 
pensionärer har stått tillbaka 
länge nog. Vi höjer inkomst-
pensionerna för alla genom att 
använda de resurser som redan 
finns i pensionssystemet. Det 
ska kännas tryggt att bli äldre i 
Sverige.

2
Avskaffa karensavdraget. 
Karensavdraget slår hårt mot 
vanliga människors ekonomi. 
Det innebär också att många 
går till jobbet sjuka och smittar 
andra. Pandemin visar tydligt 
varför karensavdraget måste 
tas bort.

4
Ta tillbaka kontrollen över  
välfärden. Marknadsexperi-
mentens tid är över. Varje krona 
som går till skolan ska stanna 
i klassrummet, inte plockas ut 
som vinst av ägarna. Vård ska 
ges efter behov och ingen ska 
kunna smita före i kön.

5
Bygg hela Sverige starkare. 
I dag är stora delar av Sverige 
bortglömt av politiken: lands-
bygden, storstädernas förorter, 
bruksorter. Vi föreslår investe-
ringar som ger jobb och fram-
tidshopp. Du ska ha tillgång till 
en fungerande välfärd oavsett 
var du bor.

Ett starkare  
samhälle ger tryggare 
människor

De senaste trettio åren har det svenska 
samhället blivit svagare. Det märks på 
akutmottagningarna där köerna ringlar 
långa, det märks på skolornas sjunkande 
resultat och det märks när nyheterna 
rapporterar om en ny skjutning. Vänster-
partiets partiledare Nooshi Dadgostar 
tänker bygga det starkt igen.

att välfärden ska bli sämre hela tiden, det 
beror helt på politiska beslut. Vi måste 
ta tillbaka kontrollen över skola, vård, 
omsorg och infrastruktur. Det fungerar 
inte att ge mindre och mindre pengar till 
verksamheter som dessutom ska ge en 
allt större andel av de pengarna till pri-
vata bolagsvinster. Det har slagit sönder 
välfärden och skapat otrygghet.

Vad gör en sådan otrygghet med 
ett samhälle?
– När människor ser politiker lova att allt 
ska bli bättre, samtidigt som saker hela 
tiden tas ifrån dem, då försvinner hoppet 
och tron på att politiken ska bygga ett 
starkare Sverige.
 Jag tror att det här uppsvinget som 
högerextrem politik har haft beror mycket 
på just det. I ett starkt samhälle, där 
folk känner trygghet och framtidshopp, 
vågar man hjälpa och ta hand om andra 
människor. I ett svagt samhälle däremot, 
där människor känner att saker hela tiden 
tas ifrån dem, där blir man misstänksam, 
avundsjuk och slår vakt om sina egna 
privilegier. Jag tror att en stark välfärd 
och trygghet på arbetsmarknaden är en 
bra medicin mot rasism och främlings-
fientlighet.

Hur tänker du att Vänsterpartiet 
ska återuppbygga ett starkt  
samhälle? 
– Det senaste året har vi fått igenom en 
rad reformer som har handlat om att göra 
livet enklare och tryggare för vanligt 
folk. Vi stoppade marknadshyrorna så att 
Sveriges tre miljoner hyresgäster skulle 
slippa hyreshöjningar på femtio procent. 
Vi tvingade in en förbättrad sjukförsäk-
ring i regeringens budget. Det betyder att 
den som är sjukskriven kan räkna med 
upp till 2 000 kronor extra varje månad. 
Vi satte pensionerna på agendan igen 
när vi förhandlade fram garantitillägget. 
Nu kan Sveriges pensionärer se fram 
mot en riktig pensionshöjning, inte bara 

● – När jag växte upp fanns det ett sam-
hälle att falla tillbaka på. Mina föräldrar 
kom hit som flyktingar och fick jobb 
inom vården. Vi hade ont om pengar, men 
vi behövde aldrig känna oss otrygga. Vi 
kunde lita på Sverige, det tror jag inte 
att alla känner att de kan idag, berättar 
Nooshi. 

Men vad är det som har hänt,  
vad är annorlunda nu?
– Det som har hänt är att politiken sålt ut 
välfärden och tryggheten till marknaden 
och stora koncerner. Den där grundtrygg-
heten som den starka svenska välfärden 

gav är borta. Skolorna drivs för att tjäna 
pengar istället för att ge utbildning. 
Vården har man privatiserat, sålt ut och 
underfinansierat, så att mindre och min-
dre pengar finns till läkare och underskö-
terskor. Skulle vi bli sjuka eller arbetslösa 
kan vi inte vara säkra på att ersättningen 
går att leva på. Behöver vi en plats på BB 
kan vi inte vara säkra på att det finns en 
ledig, behöver vi en ambulans kan vi inte 
vara säkra på att den kommer i tid. Vi kan 
inte lita på att skolan har resurser nog att 
ta hand om våra barn, unga vuxna kan 
inte flytta hemifrån för att det är sådan 
bostadsbrist. Det är inte någon naturlag 

några tior, för 
första gången på 
riktigt länge. Det 
som nu behöver 
göras är ganska 
självklart. Se till 
att våra skattepengar 
går till en trygg och bra 
skolgång för alla Sveriges 
barn, istället för vinster i utländska 
investeringsbolag. Investera i energiför-
sörjningen. Ta tillbaka kontrollen över 
vård och omsorg. 

Men säger inte alla partier att de 
vill förbättra för folk?
– Jo, så är det så klart. Men tittar man 
på vad de andra partierna faktiskt har 
åstadkommit så fattar man ganska fort 
hur mycket det är värt. I tjugo år minst 
har alla partier lovat mer pengar åt de 
fattigaste pensionärerna, men ingen-
ting hände innan vi tvingade fram det. 
Socialdemokraterna har pratat om att 
stoppa marknadsskolan i tio år och inget 
har hänt. De har lovat klimatsatsningar, 
de har lovat jobb, men ingenting har 
hänt. De flyr från sitt ansvar och väljer att 
överlåta makt och ansvar till marknaden. 
Men det är vi politiker som har makten 
att förändra saker, och den måste vi våga 
använda. Där har du skillnaden mellan 
Vänsterpartiet och andra partier; vi vill ta 
ansvar, vi vill visa vägen framåt, vi vågar 
investera. De andra verkar nöjda med att 
bara åka med dit marknaden styr. 

All politik just nu utspelar sig i 
skuggan av klimathotet. Hur vill 
Vänsterpartiet ta itu med det?
– Jag vill att Sverige ska bli ett före-
gångsland i klimatarbetet. Det betyder att 
vi ska sänka våra egna utsläpp, men det 
betyder också att vi ska gå före och visa 
resten av världen hur en grön omställ-
ning går till. Vi ska satsa på att bygga 
ut lokaltrafiken och järnvägarna för att 
sänka klimatpåverkan, men också på att 

byta ut alla fos-
sildrivna fordon 
till eldrivna. Vi 
vill helt stoppa 

försäljningen av 
fossildrivna bilar 

redan 2025. Industrin 
måste också elektrifieras 

så att Sverige kan producera 
allt fossilfritt stål och betong som 

kommer behövas när resten av världen 
ska ställa om och bygga klimatsmart. 
För att det här ska bli verklighet har vi 
föreslagit ett rekordstort omställnings-
paket på 700 miljarder kronor som ska 
gå direkt till investeringar i klimatom-
ställningen. Det fungerar inte med små 
försiktiga förändringar och tro att det 
ska kunna göra skillnad för klimatet. Det 
måste till riktiga investeringar nu om vi 
ska kunna leva kvar här på planeten, och 
det är politiken som måste stå för dem. 

Du tror starkt på politikens  
möjlighet att förändra?
– Ja det gör jag verkligen, jag har upp-
levt det själv. I trettio år nu så har både 
Socialdemokraterna och högerpartierna 
fattat beslut som har förändrat Sverige 
till det sämre. De har reat ut vår väl-
färd till riskkapitalister, låtit vården och 
skolan förfalla, tillåtit bostadsbrist och 
segregation. Det värsta är att det verkar 
som att många människor har tappat 
tron på att saker kan vända till det bättre, 
kanske till och med tappat framtidstron 
lite grann. Men precis som man kan fatta 
politiska beslut som gör samhället sämre 
så kan rätt politik göra Sverige bättre 
igen. Jag är helt övertygad om att vi kan 
återuppbygga ett starkt samhälle, bara vi 
politiker vågar göra investeringarna och 
reformerna som krävs. På artonhundra-
talet fanns det inget Folkhemssverige, vi 
fick bygga ett. Vi kan göra det igen, och 
det ska vi också.

Text: Martin Thåström

Det är inte någon 
naturlag att välfär-
den ska bli sämre hela 
tiden, det beror helt 
på politiska beslut. 
Vi måste ta tillbaka 
kontrollen över skola, 
vård, omsorg och 
infrastruktur.

tre politiska 
förslag

1. Ta tillbaka kontrollen över 
vård, skola, omsorg och 
infrastruktur

2. Bygg ut kollektivtrafiken 
över hela landet

3. Klimatinvesteringar på 
700 miljarder ger 80 000 
nya jobb över hela landet
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Vill du veta mer? Lyssnar du hellre 
än läser? 
Vänsterpartiets toppnamn Maria 
Adrell och Carina Örgård 
medverkar i valpodden 
“Vänstervinklat”. 

● Västra Götalandsregionen gjorde 
miljardöverskott förra året. Samtidigt 
larmas det om kris i beroendevården, 
inom förlossningsverksamheterna och en 
enorm brist på sjuksköterskor. Över 100 
000 personer står i vårdköer i regionen. 
Många anställda säger upp sig på grund 
av missnöje och lämnar regionen.
– En viktig del i detta är att ingen ska 
kunna köpa sig till vård före andra, säger 
Carina Örgård. Privata vårdföretag kan 
idag nyttja regionens verksamheter och 
bedriva vård genom upphandling. Sam-
tidigt säljer de vård till privata försäk-
ringskunder i samma lokaler, med samma 
personal. Vi ser att skattepengarna borde 
användas på bättre sätt.
 
Tillgänglighet är A & O
Vänsterpartiet föreslår satsningar på en 
mer sammanhållen vårdkedja där kom-
muner och regioner samverkar bättre.
–  Beroendevården är ett exempel på 
detta, där verksamheterna bygger på låga 
trösklar, samverkan och specifi ka mottag-
ningar, men som i nuläget är nedpriorite-
rat och där verksamheter stängs. Vi vill 
se integrerade mottagningar med region 
och kommuner, säger Carina Örgård.
 
Tillgänglig vård innebär att få den vård 
man behöver, digital eller fysisk, på vård-
central eller specialistvård, utifrån det 
behov som fi nns.
– När du behöver hjälp, så ska det fi nnas 
vård att få och du ska få den på dina 

Carina Örgård (V) är regionråd i Västra Götaland sedan 
ett år tillbaka. I regionen styr grönblå samverkan, där 
Vänsterpartiet är oppositionsparti.
– Nu måste vi stoppa marknadsvården, säger hon. Alla 
ska få vård efter behov, och det enda sättet att få det är 
med en offentligt driven och skattefi nansierad vård utan 
vinstintresse.

En sjukvård 
att lita på

villkor. Vården ska präglas av jämlikhet, 
tillgänglighet och bästa möjliga behand-
ling. Marknadsvård innebär motsatsen till 
det och bryter mot lagen om vård efter 
behov, säger Carina Örgård. 

Bättre arbetsmiljö
I samråd med personal på förlossnings-
verksamheter i regionen har Vänsterpar-
tiet lagt förslag om förbättringar för en 
tryggare och bättre arbetsmiljö.
– Situationen inom förlossningsvården 
tydliggör hur personalens kunskap körs 
över. De ges inte förutsättningar att utföra 
en vård som utgår ifrån de födandes 
behov, säger Carina Örgård. Personalens 
arbetsmiljö och infl ytande är helt avgö-
rande för att verksamheten ska fungera. 
Vänsterpartiet vill att regionen erbjuder 
rimliga löner, arbetstidsmodeller för 
bättre återhämtning och fl er platser för 

betald fortbildning.
– Vi vill ha en personcentrerad vård som 
utgår ifrån patientens livsomständig-
heter. Samma sak är det med personalen. 
Alla har olika önskemål och behov, och 
arbetstidsmodeller kan då vara det som 
svarar upp mot olika anställdas behov. 
Några vill hellre arbeta kvällar och helger 
för bra ersättning, andra vill ha kortare 
arbetsdagar. Då kan vi inte ha en enda 
schemamodell som ska fungera för alla. 
Det går inte, säger Carina Örgård.
Vänsterpartiet föreslår att personal som 
utbildar sig ska kunna göra det på arbets-
tid, som en del av sin tjänst.
– Vi behöver se en förändring, där Västra 
Götalandsregionen visar tillit till per-
sonalens kompetens och behov, säger 
Carina Örgård. Vi vågar gå före! 

Text: Annie Andrén

Nära vård. Välfungerande vårdcentraler är navet i en tillgänglig sjukvård, säger Carina 
Örgård, Vänsterpartiets oppositionsråd i Västra Götaland.

 
KRÖNIKA

Bättre sjuk-
vård utan 
gräddfi ler
Jag blev sjuksköterska för gan-
ska precis 22 år sedan. Innan 
jag bestämde mig jobbade 
jag i storkök, som personlig 
assistent, i hemtjänsten och på 
Systembolaget. Jag bestämde 
mig för sjuksköterska eftersom 
det är ett yrke med många möj-
ligheter att hjälpa människor. 
Du kan fi nnas där i livets alla 
skeden. Jag har fortfarande inte 
ångrat mig.
  Sorgligt nog har jag sett hur 
förutsättningarna för att kunna 
göra ett bra jobb försämrats 
mer och mer. Vården har slim-
mats, vi som jobbar ska göra 
mer på kortare tid samtidigt 
som de vi ska vårda har allt-
mer komplexa behov. Vi klarar 
sjukdomstillstånd nu som inte 
var att tänka på förr, vi har mer 
avancerad teknik och läkeme-
del. Vårdtiderna på sjukhus blir 
allt kortare och mycket kan skö-
tas utanför slutenvården. Det är 
bra men vi får inte glömma bort 
att det är människor vi vårdar, 
inte bara en hjärtinfarkt eller ett 
brutet ben. 
  Som vården är organiserad 
idag är det mycket köp och sälj, 
betalning efter diagnos och 
behandling. Sjukvården har 
blivit en marknad, du kan köpa 
dig förbi kön om du har pengar. 
Den offentliga vården dräneras 
på personal och pengar när den 
vinstjagande marknaden tar 
sitt.
  Marknadsvård är inget jag 
tycker ska fi nnas i vårt sam-
hälle. En jämlik vård där den 
som behöver vård ska få den 
när den behöver oavsett storlek 
på plånbok - det är mitt mål.

Maria Adrell
Förstanamn på regionlistan

Vänsterpartiet Väst

Valpodd om 
sjukvården

Hur skapar vi en bättre 
sjukvård för alla? Finns 
där poddar fi nns eller 
använd QR-koden!

Carina Örgård.

”Ingen ska kunna köpa 
sig vård före andra.”

9

Som blivande förälder ska man 
kunna känna sig trygg när förloss-
ningen närmar sig. Därför satsar 
Vänsterpartiet mer resurser för att 
stärka förlossningsvården. Detta 

Högre lön och 
bättre arbetsmiljö

● Vänsterpartiet vill att vården ska 
fi nnas nära patienten, där tillgänglighet är 
centralt för att alla ska känna trygghet i 
att kunna få vård.
– Vi ger alltså inte dålig vård idag. Men 
det är på bekostnad av personalens väl-
mående. Vi kan helt enkelt inte effektivi-
sera mer, det fi nns inget utrymme kvar, 
säger Maria Adrell. Hon är sjuksköterska 
och huvudskyddsombud för Vårdförbun-
det på sjukhusen i Väst. Hon har under 
sina 20 år som sjuksköterska fått en god 
inblick i sjukvården och har under de 
senaste åren arbetat fackligt på heltid. 
I regionvalet toppar hon Vänsterpartiet 
vallista.
– Kombinationen att både arbeta politiskt 
och fackligt öppnar nya vägar att påverka, 
säger hon. Att arbeta fackligt är ett sätt 
att få ge vårdpersonal verktyg och kun-
skap att förhindra försämringar. Politiskt 
driver vi frågor som arbetstidsmodeller 
och rimliga löner.
– Det är tydligt att det måste till ett skifte 
i vården. Vi behöver gå mot att ge perso-
nalen ökad arbetsplatsdemokrati. Många 
som väljer att sluta gör det för att de 

känner maktlöshet. Lönefrågan är också 
viktig. Vi såg till att höja lönen för fl era 
grupper inom vården under våren, men vi 
är inte nöjda förrän bredare grupper får 
ta del av en rejäl lönehöjning.

Nej till marknadsvård
Vänsterpartiet är motståndare till att pri-
vata vårdföretag ska ha avtal med Västra 
Götalandsregionen samtidigt som de tar 
emot patienter med privata sjukvårdsför-
säkringar.
– Det handlar ofta om att privata utförare 

plockar russinen ur kakan för att kunna 
göra en hög vinst. Man tjänar pengar på 
relativt friska patienter. Det innebär att 
det offentliga står kvar med mer kompli-
cerade patienter. Det sliter isär sjukvår-
den.
– Vi måste stoppa marknadsvården. Den 
har lett till att personalen vi behöver i det 
offentliga nu jobbar i det privata. Vården 
måste vara helt utan vinstintresse, säger 
Maria Adrell.

Text: Annie Andrén
Bild: Malva Adrell

Toppkandidat. Som huvudskyddsombud för Vårdförbundet på sjukhusen i Väst har 
Maria Adrell stenkoll på arbetsmiljöproblem. Det fackliga engagemanget har hon 
med sig hemifrån. “Min morfar gick i tåget i Ådalen 1931. Att gå med i facket har alltid 
varit en självklarhet”.

Vänsterpartiet vill ge en 
nära, tillgänglig vård. En 
stor del i det är personalens 
arbetsvillkor. 
– När de har en dräglig 
arbetsmiljö kan vi ge en 
bättre vård, säger Maria 
Adrell som är Vänster-
partiets toppnamn.

Anette Holgersson, en av 
toppkandidaterna på Vänster-
partiets regionlista, hur ska 
Västra Götalandsregionen 
minska klimatpåverkan?
– Vänsterpartiet vill utlysa 
klimatnödläge vilket innebär att 
regionen måste prioritera kli-
matarbetet, bland annat genom 
en regional koldioxidbudget. 
Att snabbt få ner koldioxid-
utsläppen ska vara styrande i 
regionens arbete.

Hur ska omställningen gå till? 
– Vi kan samarbeta med många 
andra genom att ge stöd till 
företag, organisationer och 
kommuner så att vi hjälps åt för 
att sänka koldioxidutsläppen. 
Vi har en tuff plan i Västra Gö-
talandsregionen för att sänka 
utsläppen, Man får inte glömma 
av att de regionala verksam-
heterna tillsammans är en av 
landets största konsumenter 
av produkter och tjänster. En 
omställning där kommer alltså 
ha stor påverkan!  ■

Hallå där
Anette Holgersson

föreslår en sänkning av biljettpriset med 
5%, för klimatets skull och för att alla ska 
ha råd att resa. – Vi måste bryta trenden 
med ständigt ökade priser. Vänsterpartiet 
menar att vi måste sänka biljettpriset, inte 
höja, säger Louise Jeppsson (V). Vi vill 
också att vi tar till vara digitaliseringen 
och nya smarta tekniker för att utveckla 
kollektivtrafi ken utanför städerna.

Västtrafik i egen regi
Västtrafi k AB är helägt av Västra Göta-
landsregionen och ansvarar för planering 
av linjer och turer på uppdrag av kollek-

  ● – Kollektivtrafi ken är det viktigaste 
verktyget regionen har i klimatarbetet, 
säger Louise Jeppsson, en av toppkan-
didaterna till regionfullmäktige samt 
ledamot i Västtrafi k styrelse.
Vänsterpartiets budgetförslag för 2023 

tivtrafi knämnden. Västtrafi k upphandlar i 
sin tur trafi ken av entreprenörer som utför 
trafi ken. 
– Vänsterpartiet vill att Västtrafi k tar 
tillbaka kollektivtrafi ken i egen regi. Vi 
ser kollektivtrafi ken som en samhällsser-
vice som måste vara tillgänglig för alla. 
Genom att regionen bygger ut kollektiv-
trafi ken kan resandet med buss och tåg 
öka och bilismen minska, säger Louise 
Jeppsson (V).

Sommarlovskort
Vänsterpartiet vill också ta tillbaka 

sommarlov-
skortet. Det 
kortet ger alla 
ungdomar som 
slutat sexan 
och uppåt en 
möjlighet att resa gratis i hela regionen 
på sommarlovet. – Det är en fråga om att 
erbjuda lika villkor och förutsättningar 
för en aktiv och meningsfull fritid eller 
möjlighet att ta sig till sommarjobb, säger 
Louise Jeppsson (V).

Text: Lena Karlsson, 
Annie Andrén

Kollektivtrafi k som en del 
av din vardag
Sänkta biljettpriser, mer trafi k och 
utveckling i mindre tätorter och på 
landsbygden. 
 Vänsterpartiet vill höja ambitio-
nerna för kollektivtrafi ken i Västra 
Götalandsregionen för både 
resenärerna och klimatet.

FO
TO

GRAF: PETER WAHLSTRÖM/VGR

Trygga 
förlossningar nu

för att komma ifrån dagsläget där 
barnmorskor har ansvar för fl era 
födande samtidigt och där andra 
måste hänvisas till annat sjukhus 
än där förlossningen är planerad på 

grund av platsbrist. Det är en helt 
orimlig situation - vi kräver trygga 
förlossningar nu!

Louise Jeppsson.
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Ungdom, 
kräv din rätt!

Ungdomens fyra rättigheter 
– bostad, utbildning, arbete och 
fritid är de mest centrala sakerna 
för att alla unga ska kunna ha en 
meningsfull vardag. Ibland beskrivs 
samhället som det bästa av världar, 

men om det är så, varför kan vi unga 
inte hitta en bostad eller erbjudas 
en bra utbildning? Vi har inte dessa 
saker idag, men om vi organiserar 
oss kan vi kämpa oss till dem. Bli 
medlem på ungvanster.se

KRÖNIKA

Hon kämpar 
för 
ungdomens 
rättigheter
Bygg billiga hyresrätter, gratis 
kollektivtrafi k och trygghet 
på jobbet. Det är några av 
de krav som Ung Vänster för 
fram i valrörelsen. “Det fi nns 
en känsla av att vi unga blir 
överkörda” säger Ava Rud-
berg, förbundsordförande.

– För många är det omöjligt att 
fl ytta till ett eget boende efter 
studenten, och trygga jobb 
med fasta anställningar fi nns 
knappt längre. Det säger Ung 
Vänsters förbundsordförande 
Ava Rudberg, 22 år som menar 
att klassamhällets börda på 
unga människor måste upp på 
dagordningen.
– Det handlar om att skolan 
är till för oss och inte för en 
friskola som vill göra vinst.    

Tuffa tider
Situationen för dagens unga 
är tuff. Samtidigt upplever Ava 
Rudberg att det fi nns det en 
sprängkraft hos ungdomen:
– Under de senaste året har 
man har organiserat kli-
matstrejker och skolstrejker 
för asylrätt. Det fi nns en stor 
ilska och vilja att förändra. 
Inget politiskt är på våra villkor, 
fått ärva en planet som företag 
har kört över och vi tvingas ta 
ansvar för det.
 Ung Vänster går i valrörelsen 
fram med kampanjen “Ungdo-
mens fyra rättigheter”: Bostad, 
utbildning, arbete och fritid.
– Det viktigaste man kan göra 
som ung är att organisera sig, 
ingen annan kommer att driva 
dessa krav åt oss. 

Ava Rudberg 
Förbundsordförande 

Ung Vänster

“Tydligt varför 
Vänsterpartiet behövs
i svensk politik”
När Jessica Wetterling år 2018 gick från arbetet 
som stödassistent på ett gruppboende till 
uppdraget i riksdagen var hon en av få ledamöter 
som kom direkt från ett LO-yrke. Efter fyra år i 
riksdagen kandiderar Jessica återigen som 
förstanamn på Vänsterpartiets riksdagslista.

● - Det har blivit väldigt tydligt varför 
Vänsterpartiet behövs i svensk politik. 
Under den senaste mandatperioden har 
vi stoppat ytterligare ett marknadsexpe-
riment när vi sade nej till marknadshy-
rorna. Och därefter kunnat driva igenom 
stora satsningar på höjda pensioner och 
bättre villkor för människor som är sjuk-
skrivna av olika anledningar. 

I sin roll som ledamot i konstitutions-
utskottet arbetar Jessica Wetterling främst 
med granskning av regeringen, bland 

annat hantering av coronapandemin. 
Jessica ansvarar även för politiken mot 
de nationella minoriteterna och urfolks-
frågor. Nu ser hon fram mot en valrörelse 
där de politiska alternativen är tydliga:
– För Vänsterpartiet är den sociala trygg-
heten grundbulten i ett starkt samhälle. 
Nu måste samhället kliva in där markna-
den har misslyckats. Människors trygghet 
måste vara politikens ansvar. 

Bild: Malva Adrell
Text: Olof Holmgren

FAKTA 

Namn: Jessica Wetterling

Ålder: 35 år

Gör: Riksdagsledamot för 
Vänsterpartiet

Bor: Lindome i Mölndal

Aktuell: Som förstanamn 
på riksdagslistan

Riksdagsledamot. Jessica Wetterling från Mölndal är riksdagsledamot sedan 2018. “Vi samarbetar gärna men 
Vänsterpartiet kommer aldrig att ge bort våra mandat gratis”

VALRÖRELSE

11

VAD VILL VI GÖRA 
MED PENGARNA?

Linda  Fadzai Rio Lindén
arbetar som fysiker vid xxx och 

är vänsterpartiets andra namn på 
listan till kommunfullmäktige.

Linda  Fadzai Rio Lindén
arbetar som fysiker vid xxx och 

är vänsterpartiets andra namn på 
listan till kommunfullmäktige.

Facket vill investera 
i framtiden

LO står också bakom krav på offensiva inves-
teringar för att ställa om klimatet och bekämpa 
arbetslösheten. Åsa-Pia Järliden Bergström, 
tidigare chefsekonom på LO, och övriga LO-eko-
nomer sammanfattade budskapet i november 

2021 på Dagens Arena: ”Arbetslösheten måste 
pressas ner, välfärden stärkas och klimatomställ-
ningen påskyndas – att lägga pengar på hög är 
inte vägen framåt”. (Åsa-Pia Järliden Bergström 
är numera Vänsterpartiets chefsekonom).

Vad går Vänsterpartiets 
klimatpaket ut på?
– Ett statligt åtagande för att 
faktiskt ställa om samhället 
på de områden där utsläp-
pen är störst. Det handlar om 
investeringar på en nivå som 
gör det möjligt att styra över 
till klimatvänliga alternativ, 
som också är överkomliga och 
attraktiva alternativ för vanliga 
medborgare. Det betyder att vi 
kan genomföra klimatomställ-
ningen på riktigt, och samtidigt 
skapa ett bättre, mer jämlikt 
samhälle.

Vad skulle 700 miljarder i
 klimatinvesteringar betyda?
– För energisektorn innebär det 
att vi kan bygga ut elnäten och 
kraftigt utöka elproduktionen. 
Det räcker också till en välbe-
hövd renovering av det allmän-
nyttiga bostadsbeståndet, med 
klimatanpassad energianvänd-
ning och andra lösningar som 
sammantaget gör att vi inte 
välter över hela kostnaden på 
hyresgästerna. 
 – Det betyder vidare att vi 
kan rusta upp landets trans-
portinfrastruktur på allvar, 
att Malmbanan blir dubbel-
spårig, nya Ostkustbanan kan 
färdigställas och att fl era av 
regionalbanorna räddas från 
nedläggning. Vi kan binda 
samman alla delar av vårt land, 
vilket underlättar pendling på 
många platser. Det innebär 
också stärkt vägunderhåll och 
ladd-stolpar för elbilar i hela 
landet.

Men har vi råd med detta?
– Vi har inte råd att låta bli. 
Genom ett underskottsmål för 
staten under en tioårsperiod, 
har vi inte bara råd, det kommer 
även att skapa massvis med 
nya jobb och göra oss rikare 
som samhälle. ■

Hallå där
Ali Esbati,
ekonomiskpolitisk tales-
person för Vänsterpartiet
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ERKLIMATPAKET FÖR JOBB OCH RÄTTVIS OMSTÄLLNING

700 miljarder. Så mycket vill Vänsterpartiet frigöra för 
offentliga investeringar genom införandet av ett under-
skottsmål på en procent av statsbudgeten under en tioårs-
period. En investering för framtiden som skapar uppemot 
80 000 jobb som i framtiden kommer betala sig själv.

Stor jobbsatsning 
ställer om Sverige

Bygg ut 
järnvägs-

nätet
170 miljarder för att möj-

liggöra en total renove-
ring av hela järnvägsnätet, 
utbyggnad av Malmbanan, 

färdigställning av Ostkustbanan 
och samtidigt rädda fl era av de nu existe-

rande regionala lokalbanorna.

Fler jobb
Stora klimatinvesteringar kräver stora 

arbetsinsatser. Genom dessa sats-
ningar skapar vi upp emot 80 
000 nya jobb inom fl era olika 

sektorer. Fler som kommer 
i arbete och ett samhälls-

ansvar för klimatom-
ställningen istället för 
prischockspolitik mot 

låginkomsttagare.

Renovera och 
klimatanpassa 
allmännyttan
100 miljarder till att renovera allmännyttan: 
Omkring 140 000 bostäder är i behov av 
akut renovering och nästan lika många är i 
behov av renovering inom kort.
 Bygg- och fastighetssek-
torn står för en femtedel 
av Sveriges territoriella 
utsläpp. Genom kli-
matanpassning kan vi 
energieffektivisera och 
samtidigt öka Sveriges 
boendestandard. 
 30 miljarder till förnyad 
hållbar produktion, genom 
ökad träbyggnation och användan-
det av betong med reducerad klimatpåver-
kan kan utsläppen minska drastiskt.

Ökad el-
produktion
50 miljarder kronor för 
att bygga ut stamnätet och 
öka överföringskapaciteten 
för att undvika att hushåll och före-
tag får bära kostnaden via höjda skatter.

Laddinfrastruktur 
och bättre vägar

De 170 miljarderna innebär även att vägun-
derhållet stärks och att laddinfrastruktur 

för elbilar kan byggas ut i hela landet.
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Alla har rätt att ha kul. Så gnugga 
geniknölarna och lös vårt vänster-
kryss. Varför inte ta hjälp av en 
granne eller kompis? Vi utlovar inga 
korsordsvinster men en rolig halv-
timma i solen. Du vet väl vad som  
gäller den 11 september?! Löser du 
krysset kan du vara extra säker.

Lösningen på krysset hittar du på:  
zetkin.org/korsord

Vänsterkrysset  
för oss som  
gillar rättvisa


